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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 
Der indkaldes hermed til 6. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 28. august 2023, kl. 10.00 – 12.00 

Sted: Bygning 1350, lokale 314 

 

Dagsorden 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Orientering fra formanden 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritud-

valget 

4. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for foråret 2023 

Bilag 4a: Procedure for undervisningsevalueringer, 4b: BA, undervisnings-

evalueringer, F23, 4c: KA, undervisningsevalueringer F23, 4d: Projektori-

enteret forløb, F23 

 

5. Dato for aflevering af specialet i januar 

Bilag 5: Mail fra studerende 

6. Taxameterordningen  

Bilag 6: Mail fra SDU's studienævn 

 

7. Drøftelse af plan for studienævnets arbejde i efteråret med afsæt i forslag til 

fremtidige dagsordenspunkter og handleplan 2023 

Bilag 7: Forslag til dagsordenspunkter og handleplan 2023 

 

8. Eventuelt 

Til stede: 

Professor Mimi Yung Mehlsen  

Lektor Ali Amidi  

Lektor Jesper Aagaard  

Lektor Annette Elisabeth Bohn  

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant) 

Studerende Signe Kirk Hovaldt  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Clara Rindom Nielsen  
Studerende Anne-Sofie Balsgaard Brandt  
Studerende Elisabeth Fryd (suppleant) 

 

Desuden deltog: 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  
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Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt. 

 
Punkt 2. Orientering fra formanden 

Ift. kandidatreformen, er kandidatudvalget nu nedsat og har sit første møde i 

efteråret 2023 og skal komme med sine anbefalinger inden udgangen af okto-

ber 2024. Der skal tages hensyn til autorisationsuddannelser.  

 

Der har været afholdt møde om ChatGPT og eksamener med fagkoordinato-

rerne. Der er størst udfordringer på de tre grundfag, hvor chatbotten er afprø-

vet og godt kan bruges. Allerede fra E24 vil der komme ønske om ændring af 

eksamensformen fra hjemmeopgave til haleksamen fra Udviklingspsykologi. 

Forskellige muligheder for mundtligt forsvar af bachelorprojekt og speciale 

undersøges ligeledes.  

 

Der er kommet 228 nye kandidatstuderende til, og der har været afholdt en 

vellykket kandidat-intro, hvor studenterrepræsentant Elisabeth Fryd var tov-

holder på arrangementet. Studielederen fortalte om studie, institut og udvalg, 

og der var to timer afsat til de helt nye studerende fra Norge og andre univer-

siteter. Der blev fortalt om udveksling, og der medvirkede fire psykologer 

med et udsnit af forskellige arbejdsfunktioner. Det fungerede fint med en 

dags introduktion og en efterfølgende RUS-bar til det sociale. Der skal helst 

være mere end en person til lignende arrangementer. 

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispen-

sations- og meritudvalget 

Der er travlt i meritudvalget, men sagerne ekspederes hurtigt. 

 
Punkt 4. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for for-

året 2023 

Til punktet var fremsendt undervisningsevalueringer F23 for bacheloruddan-

nelsen, kandidatuddannelsen og tilvalg samt procedure for undervisningseva-

lueringer. På baggrund af dette materiale blev undervisningsevalueringerne 

drøftet med afsæt i indikatorerne: under 3,2 = rød, mellem 3,2 - 3,8 = gul, og 

3,8 eller derover = grøn. 

 

På bacheloruddannelsen var der ingen fag, der gik i rød. De engelsksprogede 

seminarer ‘Social Psychology and Everyday Life’ og ‘Applied Social Psychol-

ogy: Consultancy, Behaviour Change, Policy Advice’ gik i gul. Begge semina-

rer samlæses med kandidatuddannelsen. Formanden fremhævede, at det 

overordnet set er en dårlig ide at blande holdene, hvor også eksamensfor-

merne er forskellige. Der arbejdes på en løsning i form af, at udvekslingsstu-

derende kun optages på bachelorniveau, så de engelsksprogede seminarer 
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kun udbydes som fordybelsesseminarer. Den internationale koordinator un-

dersøger muligheden i forhold til partneruniversiteterne.  

 

De obligatoriske fag ‘Arbejds- og organisationspsykologi’ og ’Kognitionspsy-

kologi’ gik ligeledes i gul. Ift. ’Kognitionspsykologi’ blev det bemærket, at 

feedback på faget kunne forbedres. Dette har også tidligere været drøftet, 

blandt andet med henvisning til, at der kan være en risiko for, at de stude-

rende ikke medtænker instruktorundervisningen, når de evaluerer feedback. 

Det bliver dog fremhævet fra undervisernes side, at instruktorholdene er en 

del af faget. Det blev ligeledes bemærket, at spørgsmålet vedrørende inspira-

tion til at arbejde med faget, lå i gul. En studenterrepræsentant pegede på, at 

der måske i højere grad kunne være fokus på kobling mellem teori og praksis 

samt inddragelse af eksempler fra praksis. ‘Arbejds- og organisationspsyko-

logi’ blev ligeledes drøftet, som også tidligere har været i gul. For bedre at 

kunne sammenligne udviklingen i fagene vil formanden til næste møde med-

tage sin oversigt over evalueringerne de sidste fem år.  
 

På kandidatuddannelsen gik ’Forskningsmetode 4’ i rød. Der er ofte stor for-

skel på holdene, og tilbagemeldingerne fra de studerende kan være meget for-

skellige. Nogle kan ikke forstå, hvorfor de skal have dette fag. De er af den op-

fattelse, at de har haft stoffet før, bruger for meget tid på faget og får for lidt 

ud af det. En VIP-repræsentant fremhævede, at faget har ændret sig. Før var 

der tale om udformning af en hypotetisk forskningsprotokol, fra ide til ansøg-

ning, hvilket ikke gav mening for mange studerende. Siden er faget blevet æn-

dret, så fokus i stedet er på et mindre projekt, fra ide til gennemførelse. Gene-

relt er der stor forskel på motivationen blandt de studerende. Mange er glade 

for vejledningsaspektet og muligheden for feedback.  

 

Det blev drøftet, om titlen på ’Forskningsmetode 4’ eventuelt skal laves om, 

for derigennem at lave en rebranding af faget. En titelændring vil dog kræve 

en ny studieordning. Formålet med faget, blev ligeledes drøftet. Der blev pe-

get på, at underviserne i højere grad skal italesætte, hvorfor de studerende 

skal have faget. Det skal gøres tydeligere, hvad faget går ud fra, og hvilken 

funktion det har. De studerende mangler forståelse for, hvorfor de skal have 

forskningsmetode igen. Formanden fremhævde, at forskningsmetode er et 

praktisk fag, som bruges når psykologer laver et projekt eller en undersøgelse. 

Det skal tydeliggøres, at eksempelvis Forskningsmetode 4 vil kunne bruges til 

at lave en evaluering, en gennemgang af ny litteratur på et område eller en 

brugerundersøgelse. Inddragelse af henvendelser fra folk, der gerne vil have 

undersøgt noget, kunne ligeledes være en mulighed. En introforelæsning til 

faget blev foreslået, hvor det fremhæves, at hvis man er praktiker, er det nød-

vendigt at kunne gøre brug af de forskellige metoder.  

 

Holdstørrelserne på Forskningsmetode 4 blev ligeledes drøftet, hvor der har 

været stor forskel på antal studerende på nogle af holdene.  Fremadrettet vil 

holdene blive fordelt automatisk med en jævn fordeling på alle hold. Generelt 
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har der været forvirring blandt de studerende ift. valg af de forskellige hold på 

første semester på kandidaten. Det undersøges, om der kan laves en oversigt 

over de hold, de skal tilmelde sig, og tidspunkterne for dette.  

 

Studienævnet drøftede de resterende fag, hvor ’Grundfag B - pædagogisk psy-

kologi’ gik i gul. Seminarerne ’Relationer’ og ’Arbejdsrelateret stress’ gik lige-

ledes i gul. Ift. sidstnævnte fag, var der kun seks besvarelser.  Formanden ville 

tale med underviserne ift. seminarerne. I ’Relationer’ skal fagbeskrivelse og 

indhold stemmer bedre overens med den faktiske undervisning. Ift. ’Grund-

fag B – pædagogisk psykologi’ blev der spurgt til, hvordan udviklingen har 

været ift. tidligere. En VIP-repræsentant fremhævede, at der er tale om et 

svært fag, og at evalueringerne måske afspejler sværhedsgraden. De stude-

rende er desuden i praktik samtidig med faget. Studenterrepræsentanterne 

bemærkede, at porteføljen er blevet frivillig, og at dette ikke nødvendigvis er 

hensigtsmæssigt ift. de studerendes muligheder for at få feedback og sparring 

fra underviserne. Formanden tager kontakt til fagkoordinatoren ift. dette. 

Hun kigger ligeledes på udviklingen i de store fag og kommer med en oversigt 

til næste gang.  

 

Punkt 5. Dato for aflevering af specialet i januar 

Til punktet var vedlagt en mail fra nogle specialestuderende, der ønskede 

deadline for aflevering af specialet den 2. januar 2023 rykket, da det pga. hel-

ligedage inden deadline ikke vil være muligt at få indbundet deres specialer i 

dagene op til aflevering. Studienævnet drøftede, om deadline for aflevering 

via WISEflow den 2. januar kunne bibeholdes, og den fysiske aflevering ryk-

kes til den 4. januar. Det blev bemærket, at det måske kan skabe forvirring 

blandt de studerende med to forskellige afleveringsdatoer. Et alternativt for-

slag var at rykke begge afleveringer til den 3. januar. 

 

Det undersøges, om der er mulighed for at rykke afleveringsfristen til den 3. 

januar, alternativt om det er muligt med to afleveringsdatoer henholdsvis den 

2. og 4. januar. Hvis dette ikke kan lade sig gøre bibeholdes afleveringsfristen 

den 2. januar, og de studerende vil kunne hæfte deres speciale, hvis der ikke 

er tid til at få det indbundet.  

Punkt 6. Taxameterordningen  

Til punktet var vedlagt en mail fra studenterrepræsentanterne fra studienæv-

net for psykologi på SDU vedrørende taxameterordningen, hvor psykologi er 

indplaceret på laveste takst. Hensigten med henvendelsen er på vegne af alle 

de psykologiske studienævn i Danmark at få psykologi indplaceret på en hø-

jere takst. Begrundelsen herfor er behovet for flere midler til kvalitetsforbed-

rende tiltag på uddannelsen i form af styrkelse af de praksisrettede kompe-

tencer, flere holdtimer, større underviserdiversitet og mere feedback. Brevet 

skal sendes til politikerne på vegne af studenterrepræsentanterne fra de psy-

kologiske studienævn i Danmark. Institutlederen på Institut for Psykologi har 

på et dialogmøde været inddraget i drøftelserne.  
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Studienævnet drøftede udkastet til henvendelsen med henblik på at give en 

tilbagemelding ift. udformningen af denne. Det blev drøftet, om det er rette 

tidspunkt for henvendelsen, da der aktuelt ventes en udmelding ift. kandidat-

reformen, og i den forbindelse hvilke uddannelser, der skal beskæres. Det 

blev fremhævet, at det i første omgang hellere skal sikres, at der fortsat er en 

kandidatuddannelse i psykologi på to år. Omvendt kunne det være et godt 

tidspunkt nu, hvor der alligevel skal laves ændringer, og der sker ompriorite-

ringer ift., hvordan de økonomiske midler skal bruges.  

 

Der var enighed om, at fastholdelse af en psykologuddannelse på fem år er 

det vigtigste. Derefter kan taxameterløft komme på tale. Argumentationen i 

henvendelsen skal være mere overbevisende og gennemslagskraften være 

større og mere professionel.  Det skal tydeliggøres, at ekstra midler ville 

kunne medvirke til, at de nye psykologer hurtigere kan træde ind på arbejds-

markedet og løse psykologopgaver. 

 

Formanden fremhævede, at der nu er nået til enighed om sammensætningen 

af og tidsplanen for det kandidatudvalg, der skal udforme anbefalingerne for 

kandidatreformen. Når det officielt meldes ud, hvad der skal ske med psyko-

logi, vil der kunne ligge et brev vedrørende taxameterordningen klar til afsen-

delse. Der skal laves udkast til et mere fyldigt svar. Udkastet sendes til insti-

tutlederen for Psykologisk Institut og efterfølgende til studienævnet.  

Punkt 7. Drøftelse af plan for studienævnets arbejde i efteråret 

med afsæt i forslag til fremtidige dagsordenspunkter og handle-

plan 2023 

Til punktet var fremsendt forslag til dagsordenpunkter fra sidste studie-

nævnsmøde samt handleplan 2023. Ift. handleplanen og den regionale ledig-

hede har der været afholdt møde med Karriere ved BSS Studier, der efterføl-

gende har taget kontakt til Ringkøbing Skjern Kommune ift. jobmuligheder i 

området. Der har blandt andet været fokus på et udvidet samarbejde med 

psykologarbejdsgivere allerede i studietiden for på denne måde at hjælpe stu-

derende tidligere i gang og skaffe kvalificerede ansøgere til stillinger i hele 

landet.  

 

Studenterjobs for psykologistuderende er foreslået for derigennem at give 

dem praksiserfaring. En mulighed kunne være et forløb, hvor psykologistude-

rende kommer i praktik i Vestjylland og får stillet et værelse/bolig til rådig-

hed. Efter praktikperiodens ophør vil den studerende kunne fortsætte i en 

studenterstilling i en fastsat periode. Alternativt kunne studenterstillinger ud-

bydes til studerende med praksiserfaring fra tilsvarende psykologarbejdsplad-

ser, f.eks. PPR og psykiatrien, hvis et arbejdssted ikke har ressourcer til at 

gennemføre et fuldt praktikforløb for en studerende. 

 

Ift. handleplanpunktet om alumnenetværk, blev der peget på, at der allerede 

er en facebookgruppe for alumner, som blev sat i gang af en tidligere studiele-

der. Der kunne gøres noget aktivt for at synliggøre denne. Ift. undersøgelsen 
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af potentielle barrierer for dimittenders adgang til arbejdsmarkedet, er der 

igangsat en spørgeskemaundersøgelse, og der følges op i efterår/vinter. Stu-

dieintensiteten vil blive undersøgt, og der arbejdes på fastholdelse af de grøn-

landske studerende i samarbejde med studievejledningen. 

 

Følgende blev planlagt for studienævnets arbejde i efteråret: 

 

o September eller oktober-mødet: Fagkoordinatoren for ’Psykologiens fun-

dering og perspektiv’ inviteres, så han kan fortælle om fagets indhold 

samt eventuelle ideer til, hvordan de forskellige koblinger mellem teori og 

praksis kan præsenteres og italesættes over for de studerende.  

 

o September og oktober-møderne: Ønsker til omlægning af eksamener E24 

ift. brug af chatbots drøftes. 

 

o November-mødet: Ift. det projektorienterede forløb indkalder formanden 

til 2-3 møder med underviserne og nogle studenterrepræsentanter med 

henblik på at høre undervisernes input. Der vil være opsamlingsmøde i 

studienævnet på november-mødet.  

 

o December-mødet: Fagkoordinatoren for ’Interventionsmetode’ inviteres 
med henblik på at drøfte muligheden for, at faget kan strække sig over et 
semester, hvor de studerende løbende arbejder selv i 4-mandsgrupper.  
 

o December-mødet: Mulighederne for observationspraktik på bachelorud-

dannelsen drøftes. 

 

Punkt 8. Eventuelt 

Der var ikke noget til punktet.  

 
Mødet sluttede kl. 12.00. 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand                       Referent    

 

 

 


